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    Zápis z jednání                        
Komise pro informatiku Rady Městské části Praha 1  

(dále jen: KINF)  
Jednání:             

Číslo pořadí: 14 
  

Veřejné:  ANO Zapsal: J. TUREK 

           
            

Datum konání:  19.9.2024 Začátek: 16:00 Konec: 18:00 

                    
  

 Členové KINF:  Jméno Účastní se   Omluven/á   
 

 Předseda komise: Tomáš Hamr ANO     
 

Místopředseda komise: Filip Čech ANO     
 

           Karel Ulm ANO      
           Petr Lukáš NE  ANO   

 
           David Soukup ANO     

 
           Jakub Rozsypal ANO     

 
           Traian Urban ANO     

 
           Martin Sládek ANO      

           Filip Lerbletier ANO      
   Tajemník komise: Jan Turek ANO      
   Stálý host: Richard Bureš ANO      

           

Vedoucí OINF MČP1 - stálý host: Miroslav Ulrich ANO      
                      
Další přítomní hosté:  Tomáš Raiter, Jonáš Felkel  (předseda Kontrolního výboru MČP1) 
                                                                                                                          
Program: 

1. Konstatování/schválení ověřovatele zápisu 14. jednání + prezence účastníků 
       (PZN k bodu č. 1: je zvolený stálý ověřovatel zápisů jednání KINF i jeho případný zástupce) 

2. Schválení navrženého programu 14. jednání KINF 

3. Schválení zápisu č. 13 z jednání KINF 13.6.2024  

4. Zpráva o proběhlém hlasování Per-rollam z 27. – 28.8.2024 

5. Informace od vedoucího odboru informatiky MČP1 M. Ulricha k aktuálním projektům, 
materiálům pro jednání Rady MČP1  

 Materiály pro jednání rady MČ 

 Návrh rozpočtu OINF na rok 2025 

 Aktuální informace 

 Materiály k projednání KINF 

6. Rozvojová strategie IT MČP1 

7. Aktuální informace o ICT od gesčního radního pana Richarda Bureše 

8. Různé 
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1. Schválení ověřovatele zápisu 14. jednání + prezence účastníků 
Předkladatel: Tomáš Hamr 
Předseda komise provedl společně s tajemníkem komise kontrolu přítomných/omluvených/neomluvených/ a 
hostů, následně konstatoval, že komise je usnášeníschopná (stav naleznete v seznamu účastníků v úvodu zápisu). 
Přílohou zápisu je prezenční listina. Ověřovatelem byl konstatován p. Karel Ulm. 

 

2. Schválení navrženého programu 14. jednání KINF 
Předkladatel: Tomáš Hamr 
Program aktuální schůze byl členům KINF rozeslán emailem s dostatečným předstihem. Stejně tak byl publikován 
na www.praha1.cz, a na MS SharePointu pracovního týmu KINF MČP1. Pana předseda Hamr vyzval přítomné, 
jestli má někdo z nich připomínky k programu schůze. Nikdo přítomný připomínku nebo návrh na změnu 
nevyslovil, program byl tedy odhlasován. 
 
Usnesení KINF č.: 1/14/19.09.2024 
Komise pro informatiku schvaluje program 14. jednání KINF. 
 
Hlasování:           

Pro: 8   Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato 

3. Schválení zápisu č.13 z 13.06.2024 z jednání KINF 
Předkladatel: Tomáš Hamr 
Předseda komise vyzval členy komise k vyslovení případných připomínek k zápisu z 13. jednání KINF, které 
proběhlo 13. 6. 2024. K zápisu nebyly žádné připomínky.  

Usnesení KINF č.: 2/14/19.09.2024 
Komise pro informatiku schvaluje zápis ze svého 13. jednání konaného 13.6.2024  
 
Hlasování:           
Pro: 8   Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato 

4. Zpráva o proběhlém hlasování Per-rollam z 27. – 28.8.2024 

Předkladatel: Jan Turek (tajemník komise) 

27.8.2024 bylo započato avízované hlasování Per-rollam s následujícím usnesením. Podklady pro něj byly 
umístěny na SharePointu KINF MČP1. 

Usneseni KINF k hlasování Per rollam ze dne 27.8. 2024:  

"Komise pro informatiku bere na vědomí zprávu o hodnocení nabídek pro podlimitní veřejnou zakázku Fortinet - 
podpora na 1 rok, ev. číslo 24/0240/VZ,  veřejná zakázka malého rozsahu na služby zadávaná dle Pravidel MČ P1 
pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu v souladu s ustanovením § 27 a § 31 zák. č. 134/2016 Sb. o 
zadávání veřejných zakázek v platném znění.   

Komise pro informatiku svým usnesením doporučuje Radě MČ Praha 1 přidělit realizaci předmětné veřejné 
zakázky dodavateli  YOUR SYSTEM, spol. s r.o., IČO: 00174939, se sídlem Praha 4 - Chodov, Türkova 2319/5b, PSČ 
14900) za nabídkovou cenu 396 720,00 Kč bez DPH." 

 
Vysledek hlasování, probíhajícího po dobu 24hod, pomocí emailové komunikace, jež bylo ukončeno 28.8.2024:
           
Pro: 6   Proti: 0   Zdržel se: 0  Nehlasoval: 3 

 
Usnesení KINF č.: 4/13/19.09.2024 

KINF souhlasí a bere na vědomí výsledek hlasování per-rollam proběhlého 27. – 28., k výsledkům VŘ „Fortinet – 
podpora na 1 rok“. 
 
Hlasování:           
Pro: 8   Proti: 0   Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato 

http://www.praha1.cz/
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5. Informace od vedoucího odboru informatiky MČP1 M. Ulricha k aktuálním projektům, materiálům pro 
jednání Rady MČP1 
Předkladatel: Miroslav Ulrich 

Pan vedoucí Ulrich sdělil, že dokumenty týkající se schválených VŘ byly vloženy s předstihem, před 
aktuálním jednáním KINF na SharePoint KINF mčp1. Všechny prošli projednáním v KINF.  

Materiály pro jednání rady MČ – přehled schválených: 

 číslo UR24_0686, ze dne 17.06.2024 - Vypsání výběrového řízení malého rozsahu "Obnova podporové 
smlouvy Datacentrum" dle ust. § 27 písm. a) a § 31 z. č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, 
odborem informatiky 

 číslo UR24_0953, ze dne 03.09.2024 - Výběr nejvhodnější nabídky veřejné zakázky malého rozsahu "Fortinet 
- podpora na 1 rok" 

 číslo UR24_0320 ze dne 26.03.2024 - Vyhlášení podlimitního zadávacího řízení k veřejné zakázce "Podpora 
ICT ÚMČ Prahy 1" 

 číslo UR24_0688, ze dne 17.06.2024 - Příprava nadlimitního zadávacího řízení k veřejné zakázce "Obnova 
výpočetní techniky MČP1"  

(PZN: VŘ, na podporu ICT ÚMČ Prahy 1, které bylo připravováno, v KINF prodiskutováno, a byly stanoveny 
jeho podmínky, se muselo zrušit, na základě doporučení právního oddělení MČP1, neboť došlo k formální 
chybě jednoho z uchazečů. Rada schválila, že pokračujeme za stávajících podmínek pod stávající smlouvou a 
připravuje se nové VŘ, ve kterém bude změna, smlouva bude místo na 2 roky na roky 4.) 

Návrh rozpočtu OINF na rok 2025: 

Dále uvedl, že stěžejním tématem dnešního jednání je rozpočet OINF pro rok 2025, a následně nechal 
promítnout tabulku s přehledem jeho finančního plnění a okomentoval jej. Sdělené informace k tomuto tématu 
naleznete sepsané v komentáři k rozpočtu 2025, v následujících bodech: 

 Přidělené finanční prostředky na rok 2025 pokrývají pouze běžné provozní výdaje Odboru informatiky 
(položky 5166 a 5168), které vyplývají z uzavřených podporových smluv a které zajišťují servis a podporu 
všech informačních systémů na MČP1 včetně zajištění provozu infrastruktury (počítačových sítí, telefonní 
ústředny, počítačů, notebooků, tiskáren, atd.) a bezpečnostních systémů.  

 Navýšení rozpočtu o 0,5 mil. Kč bohužel nepokrývá ani očekávanou inflaci (cca 3,9%). V případě, že v roce 
2025 využije ustanovení o inflační doložce většina dodavatelů, pak reálně hrozí, že nebudou pokryty všechny 
aktuální smlouvy, nemluvě pak o nutnosti rozvoje.  

 Skutečné čerpání v roce 2023 ve výši 18.899.736,- Kč je zkresleno skutečností, že na HOS byly převedeny 
finance ve výši 4.175.000,- Kč na pořízení hardwaru a do roku 2024 byly převedeny finance ve výši 
2.980.200,- Kč na akce, které se realizovali až v roce 2024. Takže celkové čerpání v roce 2023 bylo ve výši 
26.054.936,- Kč ze schválených 26.059.000,- Kč.  

 V říjnu 2025 skončí podpora MS Office 2016. Pro řádný chod MČP1 je nezbytné realizovat přechod na MS 
Office 365, který však není finančně pokryt navrhovaným rozpočtem na rok 2025. Potřebné finance bude 
nutné uvolnit z rezervy MČP1.  

 V roce 2024 se podařilo z investiční rezervy obnovit serverovou infrastrukturu a zakoupit nové provozní 
datové pole v celkové výši 8,3 mil. Kč bez DPH..   

 Na rok 2025 byl schválen záměr obnovy koncových zařízení (počítače, notebooky, tablety) za 
předpokládanou cenu 20 mil. Kč bez DPH. V současné době se připravuje výběrové řízení včetně specifikace 
potřebných zařízení.  

 Pro rok 2025 plánujeme v oblasti investic do IT výměnu dosluhující telefonní ústředny za novou, která již 
nevyhovuje současným potřebám úřadu (zejména nahrávání hovorů) a obnovu zastaralé Wi-Fi sítě úřadu  

PZN: U naší zastaralé tel. ústředny se jedná, na technické úrovni převážně o potřebu její kompletní modernizace 
– výměny za zařízení platné dnešní době digitalizace a HW platného potřebám dnešní doby, kdy část správních 
řízení může proběhnout po telefonu, ale pouze, že bude proveditelná jeho nahrávka, pro jeho archivaci, 
samozřejmě s automatickým upozorněním, že hovor je nahráván, také možnost např. nastavení hlášky, že 
volající je v pořadí, atd.  

U WIFI sítě, je to podobné jako u tel. ústředny, neodpovídá požadavkům dnešní doby na bezdrátový přenos dat 
a informací, na její zastaralý kontroler, není možné již připojit další AP, protože je již plně využitý. Nemáme tedy 
plně pokrytou budovu našeho úřadu ve Vodičkově 18, potřebujeme pokrýt detašovaná pracoviště, která buď  
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WIFi nemají vůbec, nebo pokrytí je jen sporadické. Jedná se i o záměr mít bezdrátové sítě více diverzifikované, 
v rámci IT bezpečnosti, a to bez moderního zařízení nedokážeme.   
 

Dálší informace k projednávání tématu rozpočtu informatiky MČP1 na rok 2025: 

Pan vedoucí Ulrich sdělil, že opět nemá v rozpočtu peníze na investice, protože Odbor Informatiky nemůže 
investice pořizovat, protože ty může pořizovat jen Hospodářská správa, a proto potom probíhá finanční plnění 
z rozpočtové rezervy. I kdybychom investice měli, měli bychom je jako podpoložku v rozpočtu HOSu MČP1. 

Pan radní R. Bureš snažili jsme se i v minulých volebních obdobích udělat po vzoru ostatních městských částí, 
dokonce jsme dali i strukturu, jak se chová informatika na jednotlivých městských částech, kde většina má ten 
investiční rozpočet a pořizuje ty investice přímo i do HW, přímo pod informatikou. Mělo by dojít ke změně, kterou 
jsme již několikrát inicializovali, a předchozí komise nebyly Radou MČP1 vyslyšeny, jestli se tedy vy stávající 
členové komise ztotožníte s tím, že by mělo dojít k této změně, a informatika MČP1 by měla mít pod sebou i 
investiční část rozpočtu. Rozpočet na r. 2025 tedy opět kryje pouze zasmluvněné plnění, a to ne úplně zcela, 
protože nebyla zcela zohledněna předpokládaná inflace, neobsahuje rozvoj a část podílnictví na projektech IROP 
a MPO, kterých se chceme zúčastnit. 

Pan předseda T. Hamr – v reakci uvedl, že máme tedy dva problémy, 1. že Odbor informatiky nemůže svoje 
investice plánovat, protože to nemůžete dělat z formálních důvodů, a měli bychom tady se pokusit navrhnout 
změnu, zkusit navrhnout usnesení, aby proběhla kýžená změna. Jestli formálně proběhne finanční plnění přes 
Hospodářskou správu, nebo přes OINF, neníjí až tak zásadní, ale hospodářská zpráva nemůže rozumět investování 
do rozvoje IT. 2. problém je, že opět, stejně jako minulý rok, není možné fin. prostředky plánovat, a ten problém 
je v tom, že pak s tím ad-hoc přicházíte (pane vedoucí Ulrichu), překvapíte s tím nás (komisi), překvapíte s tím 
Radu MČP1, a vznikají z toho nepříjemné věci a situace, a samozřejmě je to úplně manažersky nepřípustné, 
abyste podle potřeb žadonil o nějaké peníze, a nebylo to v souladu s IT strategií, kterou se budeme snažit připravit 
a tak investiční projekty plánovat.  

Pan vedoucí Ulrich upřesnil, že Hospodářská správa MČP1, je pouze „vykonavatel“ finančního plnění, smlouvy, 
VŘ, a vše ostatní, spojené s investicemi do HW řeší Odbor Informatiky MČP1. A znovu se ohradil, že nepřichází 
s investičními projekty ad-hoc, nýbrž, že plán co potřebujeme obměnit máme, máme ho i na příští rok, ale nedá 
se plánovat dlouhodobě s výhledem na pět let, abychom mohli investice rozprostřít v čase, a připravit se na ně i 
v rámci lidských zdrojů a pracovních kapacit. 

Pan F. Lerbletier poznamenal, že nechápe proč je to takto postavené, když jsme například v příštím roce 
donuceni, na základě změny operačního systému z Win10 na Win11, vyměnit i uživatelský HW. Pozastavil se nad 
tím, že tak velká investice není rozprostřena v delším časovém úseku na více let, protože pak je to najednou,  
obrovská částka, a není pak ani v lidských silách vše uskutečnit, zprovoznit, protože na to nestačí lidské zdroje 
pracovního IT týmu, a HW leží delší dobu na skladě, např. půl roku, záruka na zařízení běží od jeho dodání, atd… 

Pan předseda T. Hamr vyzval přítomné, aby se projednávání tohoto tématu dobralo merita věci, a to, že bychom 
měli jako komise usilovat o to, aby Rada MČP1 schválila, že IT budou plánovat investice, a v rozpočtu bude 
položka na plánování investic. Protože přesná formulace takovéhoto usnesení není úplně jednoduchá, pojďme o 
něm diskutovat mimo toto jednání, pojďme ho připravit na příště, sdělil. 

Pan radní Bureš na to reagoval, že je potřeba, aby to bylo v mezidobí, před říjnovým jednáním komise, hlasováno 
pomocí Per-rollam. A připomněl, že se jedná se i o investice do IT rozvoje, nejen HW i do SW. 

Pan David Soukup vznesl dotaz, proč se tedy rovnou návrh rozpočtu nepředloží s navýšením? 

Následně proběhla diskuze k tomuto bodu, z níž vyšla následující stanoviska a rozhodnutí: 

Budou naformulována 2 usnesení k rozpočtu OINF na rok 2025, o kterých bude hlasováno Per-rollam, a je potřeba 
aby toto hlasování proběhlo do 3.10.2024, aby byl splněn stanovený termín projednání a vyjádření se komisí 
MČP1 k rozpočtu na příští rok. Diskuze proběhne po emailech, materiály – podklady budou umístěny a SharePoint 
KINF MČP1.  

1. Usnesení k tomu jak stávající rozpočet navržen – vyjádření k rozpočtu jako takovému 

2. Usnesení k tomu jak by měl být rozpočet modifikován – změna systému plánování, investic, a doporučení, s tím 
spojená, komise požaduje a navrhuje 

Pan radní Bureš podotkl, že tak jak zmínil pan Soukup v diskuzi, měla být přidána k textu usnesení i tabulka s čísly 
a odůvodněním částek, proč je potřeba rozpočet navýšit. 

PZN:  Vedoucí odboru je vázán k návrhu rozpočtu, proto pouze komise může navrhnout změnu (a třeba 
bude stávající komise v tomto směru konečně vyslyšena…) 
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6.  Rozvojová strategie IT MČP1 

Předkladatel: Tomáš Hamr 

Pan předseda Hamr připomněl, že KINF odhlasovala dopis – žádost, doporučení, aby panu radnímu Burešovi Rada 

MČP1 uložila vypracovat dokument „IT strategie MČP1“. Tento dopis byl adresován a zaslán Radě MČP1 a Rada 

odpověděla osobou pana radního Bureše. Pan předseda Hamr očekával více formálnější odpověď, od Rady MČP1, 

a to, že tento bod projednala a zadala panu radnímu k vypracování, v rámci zformulovaného usnesení. Zadání 

úkolu Radou MČP1 panu radnímu tedy neproběhlo.  

V dopisu, pan radní Bureš odpovídá, že na tom jednání byl přítomen, ví o tom, a připravuje IT strategii MČP1.  

 

Pan radní Bureš sdělil, že přidá v tomto bodě informace z následujícího bodu č.7, A to: 

 Přes prázdniny žádné volno na úrovni informatiky nebylo, řešili se podstatné problémy s dopravně správní 

agendou – napojení na systémy Městské policie, PČR, MHMP, protože nebyl dodržen formát dat z jejich 

strany. 

 Funguje nám automatizace výzev, na automatizaci platebních příkazů se pracuje, měla by se rozeběhnout 

v příštím týdnu. 

Pan radní Bureš sdělil, že na základě zmíněných skutečností tedy žádá o odklad termínu na příští schůzi KINF, 

protože od minulého jednání KINF, které proběhl v červnu, mu nezbývalo moc času dotáhnout dokument IT 

strategie do finále, neboť se primárně pracovalo na správné funkčnosti SW DSA. 

Pan předseda Hamr přednesl, že chápe důvody pro posunutí termínu předložení dokumentu IT strategie od pana 

radního Bureše komisi. 

Následně proběhla diskuze, po jejím skončení pan předseda naformuloval usnesení a dal o něm hlasovat. 

Usnesení KINF č.: 5/14/19.09.2024 

KINF bere na vědomí informaci a závazek pana radního Bureše, předložit KINF 1. verzi Rozvojové strategie IT 

MČP1 na příštím jednání Komise pro informatiku Rady MČP1, v rozsahu, který byl projednán na minulém jednání 

KINF č.13 a popsán v usnesení KINF č.: 6/13/13.06.2024. 

 

Hlasování:           

Pro: 8  Proti: 0   Zdržel se: 1 

Usnesení bylo přijato 

Pan předseda ještě dodal, že komise je případně připravena panu radnímu pomoci v rámci konzultací, názorů, 

vstupů, ověření osnovy, atd. 

Pan radní Bureš dodal, že jakmile bude 1. verze zmíněného dokumenty vložena na SharePoint KINF MČP1, požádá 

tajemníka komise, aby o tom rozeslal členům komise informaci. 

PZN: V 17:15 odešel pan Traian Urban 

          V 17:16 odešel pan David Soukup 

7. Aktuální informace o ICT od gesčního radního pana Richarda Bureše 

 Dokument finální „Koncepce portálu občanu“ od FA Marbes byla vložena na SharePoint MČP1. 

 K finální koncepci portálu občanu se pan předseda se zeptal, jestli může dokumentaci k portálu poskytnut 

dodavateli studie webu Prahy 1, firmě System boost, pan radní mu odpověděl, že část č.7 - vymezení 

portálu občana a webových stránek MČP1. 

 Prováděcí projekt, v pondělí je schůzka s Odborem dopravy, nad procesní mapou. 

Pan předseda Hamr přednesl do pléna schůze výzvu, aby si členové komise prošli zmíněný dokument, a 
případně ho připomínkovali, protože je to jeden ze stěžejních důležitých projektů, který bude moci a z 
důvodů zákona o digitální službě i muset být realizován, ještě v tomto volebním období (tak, aby se stihla 
jeho realizace…) 
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 S projektem Portál občana se počítá se začátkem realizece v 1.Q 2025, a půjde žádost o finanční 

prostředky do IROPu (50% hrazeno), pak by proběhlo VŘ, při kterém se upřesní kalkulace, a požádat Radu 

MČP1 o zbytek finančních prostředků (50%).   

 Dále pan radní sdělil, že se během léta také pracovalo na pilotním projektu žádosti o povolení záboru na 

území města Prahy. Projekt digitalizace Záborů byl původně pouze projektem MČP1 a za přispění pana 

radního Bureše se stal celopražským. Probíhá tedy komunikace mezi MHMP, Operátorem, aby se 

doladily a odstranily detaily a SW se stal plně funkčním na celopražské úrovni. 

 

8. Různé 

Vícefaktorové ověřování identity pracovníků MČP1 

Pan vedoucí Ulrich ještě na závěr dodal, že ve svém bodě opomněl jednu zásadní informaci, a to, že na SharePoint KINF MČP1, 

umístil dokument k tématu, které bychom chtěli řešit na příštím jednání KINF. Jedná se o dvoufaktorové ověřování identity 

pracovníků MČP1, při přihlašování do počítače. Dokument vypracoval IT security tým MČP1, a jedná se o doporučení v rámci 

IT bezpečnosti, aby bylo k této technologii přihlíženo při VŘ uživatelské výpočetní techniky v příštím roce. 

Tedy např. multifaktorová autentifikace pomocí čipových zaměstnaneckých karet, případně ve spojení s mobilními telefony, 

ve spojení s kódy, apod.  

Žádáme Vás, tedy členy komise, abyste si dokument prošli, a zamysleli se nad tímto tématem, ve spojení s výběrovým 

řízením na novou výpočetní techniku, a jestli máme potřebný HW, a příslušenství v jeho přípravě zohlednit, nebo případně, 

a na příští schůzi nám sdělili svůj názor. (TZN.: např. čtečka ID karet přímo v klávesnici počítače, slot na čipovou kartu u 

notebooků, atd. Ještě připomínáme informace, že ne všichni pracovníci MČP1 mají standardně přidělený služební mobilní 

telefon.)   

Pan radní ještě dodal, že bychom tímto řešením splnili ISO27001 a směrnici EU NIS 2, a připravovaného kybernetického zákona, 

v bodě řešící více faktorovou autentizaci, v rámci čelení kybernetickým hrozbám. 
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